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Predvolebná kampaň 
v našich novinách 
„vrcholí“ tento týždeň, 
konkrétne v stredu. 
Posledné predvolebné 
číslo s politickou 
reklamou kandidátov 
na primátora či 
na poslanca vychádza 
29. októbra a uzávierka 
tohto rozšíreného  čísla je 
teraz v stredu 24. októbra. 
(V 45. týždni politickú 
reklamu nezverejňujeme.) 
Ak ste doteraz milé 
kandidátky a milí 
kandidáti zaváhali, už sa 
v Bánovských novinách 
zviditeľniť nemôžete. (Až 
po voľbách, budeme radi.) 
Takže vám ostáva dobre 
sa pripraviť na plánované 
diskusie s občianskou 
verejnosťou, alebo 
investovať do plagátov, 
letákov, predvolebných 
„gulášov“... Na post 
primátora kandiduje 
sedem „statočných“, takže 
o volebnom výsledku 
môže rozhodnúť každý 
jeden hlas. Preto myslíte 
aj na túto stredu...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Voľ by do  orgánov 
samosprávy v  sobotu 

10. novembra 2018

 Predvolebná kampaň 
beží naplno...

Oceňovanie darcov 
krvi Bánovského 
okresu plaketami 
profesora Jánskeho

Seniori Anna 
Vavrová a Jozef 
Kocúr s ďakovným 
listom ministra 

Rozhovor s Jankou 
Danišovou 
o sociálnom 
projekte Vnučka.sk 

Diskusia 
s kandidátmi 
na primátora 
v pondelok 
29. októbra 
o piatej v ZUŠ

Pokračovanie na 2. strane >>

Oceňovanie darcov krvi za ich šľachetnosť

Česko-slovenský fotovíkend s profesorom Štreitom

KRV - len tri písmená, 
a  predsa znamenajú 
najvzácnejšiu tekutinu, 
ktorá pulzuje naším telom 
a živí naše orgány.  Možno 
ani nevieme, koľko ľudí 
v  našom okolí daruje 
už niekoľko rokov svoju 
vlastnú krv - dobrovoľne, 
s  dobrým pocitom a  bez 
nároku na  honorár, a  tým 
často zachraňuje životy 
úplne cudzích ľudí.

Cieľom každoročného 
oceňovania bezpríspev-

kových darcov krvi je 
ich spoločenské uznanie 
a  úprimné poďakovanie 
za  tento humánny a  šľa-
chetný čin, ktorý zachraňuje 
ľudské životy a  zdravie. Vo 
pondelok 15. októbra sa 
v koncertnej sále ZUŠ Dezi-
dera Kardoša uskutočnilo 
slávnostné odovzdávanie 
Plakiet profesora Jánskeho. 
Bronzovou plaketou bolo 
ocenených tridsať darcov, 
striebornou dvadsať darcov 
a  zlatú Jánskeho plaketu 

za  30 odberov u  žien a  40 
odberov u mužov si prevzalo 
šesť darcov krvi.

B ro n z o vé  p l a k e t y : 
Marián Mihalka, Milan 
Sečanský, Branislav Ragan, 
Martina Krošláková, Ivan 
Igaz, Roman Vrábel, Ľuboš 
Gieci, Juraj Kryšták, Juraj 
Mokrýš, Mário Plášek, 
Igor Šinský, Martin Zaťko, 
Adam Vrábel, Rastislav 
Lukniš, Eva Leipertová, 
Vladimír Drábik, Michal 
Brigant, Eva Kern, Miro-

slav Kapuš, Jana Vavrová, 
Martin Guniš, Zuzana 
Kuricová, Peter Sýkora, 
Marek Vandra, Peter Pod-
lucký, Roman Rosenberg, 
Matúš Fremil, Juraj Hedera, 
Zuzana Mahavithanage 
Bucková, Dašan Bačko.

Str ieborné plakety: 
František Mikuška, Dušan 
Bačko, Tomáš Gergel, 
Eva Urbánková, Helena 
Kajanová, Dušan Hudec, 
Dagmar Kóňová, František 
Kopčan, Rastislav Adamus, 

Pavol Varga, Juraj Škarba, 
Branislav Galko, Veronika 
Janegová, Ján Varhaník, 
Rudolf Sokolík , Jana 
Čabráková, Tomáš Košút, 
Lukáš Suchár, Michaela 
S u c h á r o v á ,  D e n i s a 
Ďurechová

Zlaté plakety: Jana 
Prečuchová Botková, Jozef 
Fodora, Ladislav Magyar, 
Ľubica Šebeňová, Juraj 
Broniš, Matúš Jamrich.

 ĎAKUJEME!

Milovníci kvalitnej fotogra� e 
si uplynulý víkend užívali blí-
žiaci sa československý sviatok 
po svojom. Tri dni sa mohli tešiť 
z prítomnosti 72-ročného českého 
legendárneho fotografa profesora 
Štreita...

Mestské kultúrne stredisko sa 
od piatku 19. októbra stalo miestom 
výstavy 225 najlepších fotografií 
15 fotoklubov z  celého Slovenska 
(výstava potrvá do  15. novembra) 
a  vyhlásenia poradia fotoklubov 
v  rámci XXIV. Petzvalovho mapo-
vého okruhu. Najočakávanejším 
hosťom bol profesor Jindřich Štreit, 
ktorý vo svojom príhovore zdôraznil, 
že pre neho nie je dôležitá technika 
fotografovania, ale téma. V  jeho 
celoživotnej práci dominuje bežný 
človek a sociálne témy. Kým v sobotu 
pán profesor predstavil svoju tvorbu 
členom fotoklubov, kde zarezonovala 
téma bezdomovcov, v nedeľu patrila 

jeho prednáška širokej verejnosti. 
Bánovskú kinosálu zdobila retro 
výstava veľkoformátových fotogra� í 
zo 70. a  80. rokov pod názvom 
Abnormalizace, ktorá bola venovaná 
50. výročiu okupácie Českoslo-
venska. Od  augusta do  septembra 

2018 sme túto výstavu pod záštitou 
Veľvyslanectva ČR mohli vzhliadnuť 
na Hviezdoslavovom námestí v Bra-
tislave a odtiaľ si našla cestu do nášho 
mesta, žiaľ, iba na pár dní. Účastníci 
nedeľnej prednášky pozorne počúvali 
(na foto, pán profesor vľavo) príbehy, 

ako jednotlivé zábery z obdobia nor-
malizácie vznikali. Za niektoré z nich 
šiel pán Štreit nezmyselne do väzenia 
a stal sa nežiaducou osobou prenasle-
dovanou štátnou bezpečnosťou. Viac 
v budúcom vydaní novín.    
 Text a foto:Alena Borszéková
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Predvolebná beseda 
s kandidátmi 
na primátora 
29. októbra o piatej v ZUŠ

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje 
zámer

ponuka na nájom nebytového priestoru
v  budove Domu služieb na  nám. Ľ. Štúra 
súp. č. 6 v  Bánovciach nad Bebravou. Ide 
o  nebytový priestor nachádzajúci sa na  1. 
nadzemnom podlaží s  výmerou 32,79 m2. 
Bližšie informácie získate na stránke mesta: 
www.banovce.sk 

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje 
zámer

Nájom pozemku
z dôvodu hodného osobitného zreteľa

Mesto Bánovce nad Bebravou ako prena-
jímateľ, a  Samuel Mekyš, Biskupice, ako 
nájomca časti pozemku C-KN parc. č. 223/1, 
k.ú. Biskupice. Bližšie informácie získate 
na stránke mesta: www.banovce.sk

Oáza pod holým nebom v ZŠ Komenského

Zámerom projektu 
Oáza pod holým nebom 
rea l izovaného v  ZŠ 
Komenského v  rámci 
Participatívneho komunit-
ného rozpočtu TSK bolo 
vybudovať v  areáli školy 
oddychovú zónu, v  ktorej 
by sa súčasne mohli žiaci aj 
vzdelávať priamo v prírode. 
Realizácia tohto projektu sa 
uskutočnila od júna do sep-
tembra. Keďže ide o  oplo-
tený priestor, bolo ideálne 
vytvoriť v  ňom prostredie 
plné zelene, ktorú vysadili 

priamo žiaci, zamestnanci 
a  rodičia detí. Vlastným 
pričinením si žiaci viac budú 
vážiť nimi vybudovanú 
záhradu. Celý projekt bol 
zameraný environmentálne, 
to znamená orientovaný 
na  prírodu, životné pros-
tredie a jeho zveľaďovanie.

Kým mladšie ročníky 
sa zamerali na  spoznávanie 
drevín a  ochranu prírody, 
starší žiaci sa angažovali 
predovšetkým pri výsadbe 
zelene. Budovali záhon pre 
stromy, rastliny a  bylinky, 
o  ktoré sa budú celoročne 
starať. Vykopali jamy pre 

živý plot z  tují a  vyčistili 
priestor školy. Pri samotnej 
realizácii sa žiaci dozvedeli 
nové informácie o drevinách 
a rastlinách, o výsadbe a ich 
raste, zavlažovaní. S  pro-
jektom súviseli aj iné akti-
vity, ako napríklad tvorba 
ekoplagátov, či zbieranie 
„zdravých“ receptov starých 
mám. Oáza pod holým 
nebom však nebude len 
náučnou ale aj relaxačnou 
zónou pre žiakov, učiteľov 
a  rodičov. Sú tu osadené 
drevené lavice a  stoly, ktoré 
sú vhodné na besedy, vyučo-
vanie niektorých predmetov, 
ale aj na stretnutia detí, uči-
teľov a  rodičov pri rôznych 
aktivitách. Grant z TSK 2000 
eur využila škola na  nákup 
rastlín, drevín a  byliniek 
do školskej záhrady. V rámci 
náučnej časti sa do  areálu 
zakúpili stoly a lavice, kde sa 
budú žiaci vzdelávať. Oddy-
chová a  športová zóna bola 
zabezpečená minigolfom. 
Takáto športová aktivita 
v  našom meste doteraz 
absentovala, preto veríme, 
že rodičia aj žiaci ocenia, že 
vďaka projektu TSK sa môže 
verejnosť zrelaxovať pri 
tomto športe. (zš)

Oceňovanie darcov krvi za šľachetnosť
Hostí na  slávnostnom 

oceňovaní darcov krvi 
privítal Andrej Barborka, 
riaditeľ Územného spolku 
Slovenského Červeného kríža 
v Topoľčanoch. „Pri oceňovaní 
dobrovoľných darcov krvi je 
vždy cítiť zvláštnu dobrotu 
ľudského srdca a pritom pre vás 
je darovanie krvi samozrejmý 
skutok, ktorý má však pre 
prijímateľov nevyčísliteľnú 
hodnotu daru,“ uviedla vo 
svojom príhovore Dana Šve-
cová, zástupkyňa primátora 
a  predsedníčka Územnej 
rady SČK, územného spolku 
Topoľčany. Darcov za ich šľa-
chetný čin ocenil aj primátor 
Marián Chovanec. Slávnostnú 

atmosféru dotvorilo vystú-
penie talentovaných žiakov 
umeleckej školy. 

Potreba krvi je stále 
veľká. Podľa informácií 
Národnej transfúznej služby 
SR sa každoročne spotrebuje 
iba na  Slovensku približne 
180  000 transfúznych jed-
notiek červených krviniek. 
Darovaná krv je spracovávaná 
na jednotlivé zložky, napríklad 
červené krvinky zachraňujú 
životy pacientov počas ope-
rácií a po úrazoch. Plazma je 
určená pre pacientov trpiacich 
poruchami zrážania krvi 
a tretia zložka, krvné doštičky, 
zastavuje krvácanie a často sa 
podáva pacientom liečiacich 
sa na  nádorové ochorenia 

a  po  transplantácii. Ako 
darovať krv? V  prípade, že 
vám zdravotný stav umožňuje 
stať sa darcom, vyberte si naj-
bližšie pracovisko Národnej 
transfúznej služby SR alebo 

využite príležitosť darovať krv 
počas organizovaných podu-
jatí, akými sú v našom meste 
Študentská, Primátorská či 
Valentínska kvapka krvi. 

   Tlačová správa mesta

Dokončenie z 1. strany >>

Prípravný v ýbor 
fest iva lu Tu žijem! 
poz ý va  k a nd idátov 
n a   p o s l a n k y ň u /
poslanca  Mestského 
zastupiteľstva v  Bánov-
ciach nad Bebravou 
na  moderované  besedy 
s  občanmi mesta.  Ter-
míny a  miesta konania 
besied upresníme podľa 
poč tu pr i h lásených 
kandidátov za  jednot-

livé volebné obvody.   
Zároveň širokej verej-
nosti oznamujeme, že 
v  pondelok 29. októbra 
o 17.00 h sa v priestoroch 
ZUŠ DK uskutoční 
moderovaná diskusia 
s kandidátkami a kandi-
dátmi na post primátora 
mesta Bánovce nad 
Bebravou. Občania sú 
na  túto besedu srdečne 
pozvaní.  (zj)

Zástupcovia mesta blahoželajú oceneným...  Foto: MsÚ
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Kandidát na primátora mesta
Kandidát na poslanca v obvode 2 - východ

SRDCE, ROZUM, SLUŠNOSŤ

Objednávateľ: Mgr. Miroslava Hudecová, Matice slovenskej 1260/5, 957 04 Bánovce nad Bebravou Dodávateľ: MsKS, Ul. J. Matušku 766/19, 957 01 Bánovce nad Bebravou

Vážení spoluobčania, 
milí Bánovčania,

už poznáte mňa, môj 
názor na  komunálnu poli-
tiku, poslancov i  funkciu 
primátora. Tak, ako som 
Vám už spomenula, rozsiahlu 
problematiku samosprávy 
som v  rámci volebného 
programu zhrnula do piatich 
tém. V  každej z  nich mám 
stanovené ciele, v  ktorých 
splnení v id ím možnost i 
mesta rásť a  rozvíjať sa. 
Dnes Vám priblížim ciele 
z  prvých troch tém. Všetko 
potrebné sa tiež dočítate 
na www.miroslavahudecova.
sk. Otázky rada zodpoviem 
na info@miroslavahudecova.
sk, prípadne osobne, v rámci 
diskusie 29.10.2018.

Školstvo v  21. storočí 
Deti sú naša budúcnosť

• Nájsť a menovať vedúceho 
odboru školstva, ktorí okrem 
profesijných predpokladov 

bude spĺňať aj osobnostné 
predpoklady na  plnenie si 
všetkých povinností v  tejto 
funkcii.
• Za  zriaďovateľa menovať 
do každej Rady školy aspoň 
jedného odborníka v  danej 
oblasti.
• V  rámci kompetenci í 
zriaďovateľa, v  spolupráci 
s  odborom školstva, riadi-
teľov a  vedúcich zamest-
nancov, stanoviť a zabezpečiť 
jednotný metodický prístup 
k  riadeniu škôl a  školských 
zariadení.
• Z  pozície zriaďovateľa 
vytvoriť účinné kontrolné 
mechanizmy a  zvýšiť vnú-
tornú kontrolu v  oblast i 
výchovy, vzdelávania a � nan-
covania školstva.
• Zriadiť fond na  podporu 
výchovy a vzdelávania talen-
tovaných a  športovo nada-
ných detí, žiakov a družstiev, 
ktoré úspešne reprezentujú 
naše mesto a región.
• Vyhodnocovať a  zdoko-
naľovať už prijatú koncepciu 
školstva, spraviť z nej návod 
a  základný dokument pre 
rozvoj škôl.
• Pri tvorbe a čerpaní rezerv-
ného fondu, 10 % zaviazať 
každoročne pre školstvo 
n a   pr av id e l nú  obnov u 
a  invest ície do  majetku 
a inventáru.
• Poukázať školám a  škol-
sk ý m za r iadenia m späť 

výnosy z nájmom priestorov, 
do výšky 50 % z dosiahnutých 
výnosov, v závislostí od mož-
ností mestského rozpočtu.
• Podľa ďalšieho demogra-
f ického v ý voja a  záujmu 
občanov, podporiť školstvo 
vytvorením mestských det-
ských jaslí. 

Funkčná samospráva 
Čo funguje, život uľahčuje

• Zefektívniť a racionalizovať 
prácu Mestského úradu, 
prehodnotiť organizačnú 
štruktúru, vedúce posty 
obsadzovať kvalifikovanými 
odborníkmi. 
• Zmeniť rokovacie poriadky 
(Mestského zastupiteľstva, 
Mestskej rady, Komisií pri 
MsZ).
• Do  všetkých odborných 
komisií pri MsZ prioritne 
menovať odborníkov, musia 
mať pri rozhodovaní hlavné 
slovo. 
•  Z men iť  a   z efek t ív n iť 
p or i a dok  o d me ňov a n i a 
primátora mesta, hlavného 
kontrolóra, poslancov, pred-
sedov výborov mestských 
častí a  predsedov komisií 
Mestského zastupiteľstva 
(upraviť existujúci a  zaviesť 
nový systéme odmeňovania, 
odmeny aj pre občanov 
– neposlancov).
• Zmeniť a  aktua l izovať 
niektoré Všeobecno-záväzné 
nariadenia mesta, vnútorné 

smernice (začať Štatútom 
mesta, Smernicou o hospodá-
rení mestských častí...).
• Konsolidácia mestského 
rozpočtu, zv ýšiť vlastné 
príjmy mesta, racionalizovať 
a znížiť výdavky.
• Vy pracovanie systému 
d lhodobých invest ičných 
p l á n o v,  p l á n o v  o p r á v 
a rekonštrukcií.
• Vy t voriť a  dodržiavať 
rozvojové koncepcie v oblasti 
obč ia nskej  v ybavenost i , 
doprav y, služieb, zelene 
a odpadov. 
• Zaviesť prísny vnútorný 
kontrolný systém verejných 
obstarávaní, prehodnotiť uza-
tvorené zmluvy nad desaťtisíc 
euro.
• Podnietiť zmenu vo funkcii 
hlavného kontrolóra.
•  P r e h o d n o t i ť  s p ô s o b 
vykonávania činností, � nan-
covania, hospodárenia a orga-
nizačnú štruktúru organizácií 
s majetkovou účasťou mesta.
• Prijať a  zverejniť Etický 
kódex pre všetkých zamest-
nancov mesta a  mestských 
organizácií. 
• Vytvoriť Radu občanov 
združujúcich sa v  meste 
ako poradný orgán pri-
mátora (jednotne zastrešiť 
a  kooperovať so štatutármi 
v š e t k ý c h  o b č i a n s k y c h 
združení, spolkov, klubov, 
jednôt a  zväzov pôsobiacich 
na území mesta).

• Pokračovať v  realizácii, 
vyhodnocovaní a aktualizácii 
prijatých cieľov z  Programu 
hospodárskeho a  sociálneho 
rozvoja mesta a  z  Komunit-
ného plánu sociálnych služieb. 
• Zmeniť a  vylepšiť spôsob 
riadenia, fungovania, spo-
lupráce a  správy mestských 
častí. 
• V nasledujúcom volebnom 
období navrhnúť a  obhájiť 
zníženie počtu poslancov 
MsZ na 15.

Transparentné mesto 
Informácie hýbu svetom

• Iniciat ívne zverejňovať 
ne p ov i n né  i n for m á c i e , 
ktorých zverejnenie nie je 
obmedzené legislatívou.
• Zverejňovať výsledky výbe-
rových konaní a  verejných 
obstarávaní.
• Zverejniť všetky Rokovacie 
poriadky Mesta Bánovce nad 
Bebravou vrátane pláno-
vaných zasadnutí všetkých 
orgánov.
• Všetky zápisnice z verejne 
p r í s t u p n ýc h  z a s a d nu t í 
orgánov mesta musia byť zve-
rejnené v čo najkratšom čase.
• Zverejniť Etický kódex 
zamestnancov mesta.
• Zverejniť pre občanov 
základné postupy a  infor-
mácie na vybavenie sťažností, 
petícii, podnetov.
• Spôsobom neodporujúcim 
zákonu, zverejniť informácie 

o podaných podnetoch, petí-
ciách a sťažnostiach a spôsobe 
ich vybavenia.
• V  medziach platnej legis-
latívy zverejňovať informácie 
o  prebiehajúcich súdnych 
sporoch mesta, výsledky von-
kajších aj vnútorných kontrol 
(z i s t e nýc h  ne do s t a t kov 
a  navrhnutých a  prijatých 
opatreniach).
• Zverejňovať rozhodnutia 
o pokutách a sankciách ude-
lených mestu.
• Prav idelne zverejňovať 
odmeny poslancov a vedenia 
mesta.

Na  dnes stačí, šetrím si 
pár slov o  týždeň, na  záver. 
Snáď len toľ ko ešte, milí 
Bá novč a nia ,  podpor ujte 
prosím ľudí, ktorí majú 
SRDCE  pre toto mesto, 
ROZUM na  robenie správ-
nych rozhodnutí, SLUŠ-
NOSŤ je ich samozrejmou 
súčasťou. Spolu tak môžeme 
od  novembra dosia hnuť 
zmeny, ktoré budú pre všet-
kých prínosom.

 S úctou

Mgr. Miroslava 
Hudecová

nezávislá kandidátka 
na primátorku Bánoviec 

nad Bebravou
s číslom  

1.

3.

3

2.
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Ďakovné listy od ministra v správnych rukách

 Váš projekt trvá rok 
a  najmä u  bánovských 
seniorov, ale aj mladšej 
generácie má samé pozitívne 
ohlasy. Môžete nám ho pred-
staviť trochu bližšie?

Keďže seniori sú často 
na  okraji záujmu spoloč-
nosti a  mnohí doslova pre-
žívajú opustení, osamotení 
bez záujmu okolia, snažíme 
sa im vytvárať rodinu. Veď 
jedného dňa zostarneme 
všetci, každému z  nás sa 
môže vyvinúť v  starobe 
z  rôznych dôvodov životná 
situácia tak, že bude potre-
bovať podporu niekoho, 
komu na  človeku úprimne 
záleží. Hovorím v množnom 
čísle, pretože za  projektom 
Vnučka.sk stoja ďalší obe-
taví ľudia, ako napríklad 
moja kolegyňa a spoluzakla-
dateľka Nika Mokráňová, 
ktorá mi poskytuje v  mno-
hých veciach veľkú podporu 

a  spolupracuje aktívne. 
Verím, že teraz s podporou 
najvyšších štátnych činiteľov 
a  orgánov sa nám podarí 
realizovať mnohé zámery 
v  prospech seniorov a  náš 
projekt Vnučka.sk, ktorý 
je jedinečný nielen v  našej 
krajine, postupne rozšírime 
aj do  susedných krajín či 
dokonca globálne… Už 
dnes je veľký záujem o pro-
jekt aj zo susednej Českej 
republiky. Teší ma, že 
denne sa o  projekt zaujíma 
stále viac ľudí, kontaktujú 
nás starostovia, primátori 
miest, domovy pre seniorov, 
samotní seniori, záujem-
kyne o prácu Vnučky. 
 Mnohých môže pomýliť 
informácia na portáli Ľudia-
Ľuďom, že trvanie projektu 
je len do 31. decembra 2018...

Zrejme máte na  mysli 
našu výzvu, kde sa uchá-
dzame o  podporu širokej 

verejnosti a  táto výzva je 
podľa pravidiel portálu 
ĽudiaĽuďom časovo ohrani-
čená do 31. decembra 2018. 
Výzva na podporu projektu 
Vnučka.sk na portáli Ľudia-
Ľuďom stále trvá, takže je 
možné nás podporiť. Určite 
zvážime aj novú výzvu 
na  tomto portáli pre rok 
2019, pretože je mnoho ľudí 
s  dobrým srdcom, ktorí 
podobné aktivity vždy radi 
podporia, hoci aj symbo-
lickou sumou, a tento portál 
to transparentne umožňuje.
 Pracujete ako dobrovoľ-
níčky, bez nároku na  akú-
koľvek � nančnú odmenu... 
Finančné dary pre vaše 
občianske združenie nie 
sú podľa internetu až také 
veľké... Na  čo všetko ich 
použijete?

Veľmi milo ma prekva-
pili a  potešili sporadické 
čiastky, ktorými nás bežní 

ľudia v rôznych sumách pod-
porili. Vážim si to. Umožnili 
tým využiť služby projektu 
Vnučka.sk ďalším opus-
teným osamelých seniorom, 
keďže činnosť Vnučky Janky 
je bez odmeny či mzdy. 
Získané dary sú využívané 
hlavne na úhradu nákladov 
na  dopravu, telefón, napr. 
vstupeniek na  rôzne 
podujatia a  všetkého, čo 
môže spríjemniť bežný deň 
seniorom a  čo si nemôžu 
inak dovoliť.

 Priblížte čitateľom, ako 
to funguje v praxi... Seniori 
sa ozvú cez telefón, poprosia 
o  spoločnosť, o  pomoc...? 
Alebo im stačí len poroz-
právať sa cez telefón?

Áno, kontaktujú ma 
samotní seniori, ich rodinní 
príslušníci či ich známi. 
Preferujem osobný kontakt 
a seniori tiež. Seniori, ktorí 
majú záujem o  návštevy 
Vnučky Janky, ale bývajú 
ďaleko v  rámci krajiny, sa 
dočkajú osobnej návštevy či 

pravidelných návštev práve 
vďaka finančnej podpore 
širokej verejnosti – ľudí, 
ktorí majú veľké srdce, bez 
ktorých by tento projekt 
nemohol existovať.
 Aké dojmy ste si odnášali 
zo stretnutia s  ministrom 
a premiérom?

Pocit neochvejného 
odhodlania a  motivácie 
pokračovať v  započatom 
diele v  prospech seniorov. 
Celková atmosféra slávnost-
ného večera v  historickej 
budove Národnej rady, kde 
bola prijatá napríklad aj 
deklarácia vzniku našej kra-
jiny, vysokí ústavní činitelia, 
poslanci Národnej rady, 
známe osobnosti verejného 
a spoločenského života – to 
všetko pôsobivou formou 
umožní človeku prežiť 
akýsi kúsok sebaref lexie 
a  zhodnotenia. Ocenenie 
našej činnosti ako Sociálny 
čin roka 2018 od najvyšších 
ústavných činiteľov – členov 
Vlády Slovenskej republiky 
ma utvrdilo v tom, že všetko 
čo človek robí od srdca pre 
druhých, je jediná cesta ako 
dosiahnuť vnútorný pocit 
šťastia a  harmónie nielen 
u  seba ale aj u  druhých. 
Touto cestou chcem kráčať, 
pretože mám stále pred 
očami krásnu myšlienku, 
ktorá vraj pochádza z   Tal-
mudu: „Ten, kto zachráni 
jeden ľudský život, 
zachráni celý svet“.

 Za rozhovor poďakovala 
 Alena Borszéková

Dobre si uvedomujem, že nie vždy 
naše zákony odrážajú všetky predstavy 
seniorov, ich zástupcovia však s nami vedú 
konštruktívny dialóg a  hľadáme spolu 
možnosti ako život zlepšovať,“ konštatoval 
minister Ján Richter na  celoslovenskom 
stretnutí seniorov k  Mesiacu úcty 
k starším 10. októbra. Súčasťou stretnutia 
bolo aj odovzdávanie ďakovných listov 
dvanástim seniorom, ktorí svoj voľný 
čas a  energiu venujú pomoci svojim 
rovesníkom – ľuďom na dôchodku. Medzi 
nimi aj dvaja Bánovčania – Anna Vav-
rová a  Jozef Kocúr, ktorých nominovalo 
občianske združenie Fórum pre pomoc 
starším.

Anna Vavrová
Pani Anna má 

75 rokov a  už ako 
ekonómka a  pred-
sedníčka odborovej 
organizácie Zväzu 
družstevných roľ-
níkov v  blízkych 
poľnohospodárskych 
družstvách pomá-
hala nielen zamestnancom, ich deťom, ale 
aj dôchodcom. Je matkou troch detí a teší 
sa zo šiestich vnúčat a  jedného pravnú-
čaťa. Je dlhoročnou členkou bánovského 
„mestského“ Klubu dôchodcov a Základnej 

organizácie SZZP č. 4. Ona osobne patrí 
k  spoluzakladateľom občianskeho zdru-
ženia s  celoslovenskou pôsobnosťou Fóra 
pre pomoc starším, ktoré vzniklo v marci 
2000. „Práve naše Fórum iniciovalo aktivity 
proti takzvaným šmejdom, spolupracovali 
sme s  políciou, zriadili sme linku dôvery, 
riešime týranie starších, atď.,“ vymenúva 
aktivity pani Vavrová, pri ktorých asis-
tovala. „Nakoľko som tiež členkou výboru 
Fóra, mám tiež právo navrhnúť ľudí, ktorí 
sú aktívni aj na  dôchodku. Na  udelenie 
titulu Senior roka, ktoré organizuje Fórum 
v spolupráci s rezortom sociálnych vecí, som 
navrhla už šestnásť Bánovčanov. Medzi 
prvými boli Jozef Guniš, Jozef Januška, 
MUDr.  Ho� mannová, MUDr.  Grigová... 
Aj ja mám radosť, keď vidím radosť 
u  ocenených...“ hovorí pani Vavrová, 
ktorú na  tohtoročné ocenenie ministrom 
navrhla prezidentka Fóra Ľubica Gálisová 
nielen za  činnosť v  tomto občianskom 
združení, ale aj za  osobnú poradenskú 
pomoc seniorom, či za  dobrovoľnícku 
prácu v  rokoch 2009 až 2016 v  detskom 
integrovanom centre. Priznala, že sa jej 
veľmi „nechcelo“ ísť do  Bratislavy, ale... 
“Dopravu osobným autom nám zabezpe-
čilo vedenie mesta a ako hosť bol pozvaný 
aj primátor Marián Chovanec, ktorému 
osobne ďakujem za ústretovosť a  jeho gra-
tuláciu.“ Pani Vavrová je napriek vážnym 

zdravotným problémom aktívnou, stále by 
chcela pracovať. Má však aj nesplnený sen: 
„Veľmi si želám, aby dôchodcovia dožili svoj 
život v domácom prostredí. Želala by som si, 
aby sa aj v Bánovciach vytvoril pre seniorov 
denný stacionár s  poskytovaním stravy, 
resp. kde by si mohli starí ľudia sami uvariť, 
kde by mali aj lekársku či opatrovateľskú 
starostlivosť, ako je to napríklad v  Nitre. 
Bolo by dobré, keby pod jednou strechou 
sídlili viaceré organizácie a  spolupracovali 
tak, aby senior, ktorý sa cíti osamelý, mal 
kde ísť...“

Jozef Kocúr
V  prvom rade 

treba pripomenúť, 
že pán Kocúr si 
v  januári tohto 
roku v  zlatej sále 
Bojnického zámku 
prevzal ocenenie 
Senior roka 2017. 
Je bývalým tat-
rovákom, kde pracoval až do  odchodu 
na  invalidný dôchodok v  roku 2000. 
A  práve v  tomto roku bol spoluzaklada-
teľom a  dodnes aj predsedom Základnej 
organizácie Slovenského zväzu zdravotne 
postihnutých č. 3. V  súčasnosti má táto 
organizácia vyše šesťsto členov, z toho len 
tridsať percent tvoria ľudia so zdravotným 

postihnutím do šesťdesiat rokov. Štyristo je 
dôchodcov! A v čom tkvie úspech nárastu 
členskej základne? „Od  samého vzniku 
našej základnej organizácie sa výbor 
nemenil. Deväť ľudí pracuje tak ako pred 
osemnástimi rokmi. Akcie majú úspech 
vďaka dobrej spolupráci všetkých členov 
výboru,“ potvrdzuje pán Kocúr, ktorý 
má v  súčasnosti 63 rokov, je otcom syna 
a  starým otcom dvoch vnúčat, a  dodáva: 
„Keď chce človek venovať všetok voľný čas 
pre organizáciu, kde som predsedom, musí 
mať predovšetkým pochopenie u manželky. 
A to ja mám stále. I keď mi iní ľudia tvrdia, 
že som blázon, keď toľko robím zadarmo...“ 
ZO SZZP č. 3 aj vďaka svojmu predsedovi 
neustále organizuje rôzne zájazdy do diva-
diel, na  púte po  Slovensku i  na  Moravu, 
organizuje odborné prednášky pre zdra-
votne postihnutých na rôzne témy, liečebné 
pobyty za  výhodné ceny, spoločenské 
podujatia, atď. „Aj my sme v rámci tvorby 
komunitného sociálneho plánu mesta 
navrhli, aby sa vybudovalo centrum sociál-
nych služieb, napríklad v budove bývalého 
zornického internátu na Partizánskej ceste, 
ktorá patrí kraju. Prípadne by tu mohli 
osamelí seniori aj bývať...“ zdôrazňuje Jozef 
Kocúr, ktorá iba vyzdvihol potrebu nových 
priestorov pre dôstojný život a  aktivity 
bánovských seniorov.

 Alena Borszéková 

Sociálny projekt Vnučka.sk vytvára rodinu pre osamelých 
seniorov, aby sa necítili opustení a frustrovaní zo samoty, 

ktorá môže vzniknúť z rôznych dôvodov. Mať pri sebe spoľahlivého 
blízkeho človeka je pre ľudí žijúcich osamelo priam vykúpením zo 
šedých rovnako plynúcich dní… Jedného dňa zostarneme všetci... 
týmito slovami sa na internete už vyše roka prezentuje projekt 
Vnučka.sk, za ktorým stojí mladá ambiciózna Bánovčanka Janka 
Danišová. Skvelý nápad na pomoc osamelým seniorom si všimli aj 
na ministerstve. Deviateho októbra 2018 si Janka Danišová z rúk 
ministra práce, sociálnych vecí a rodiny Jána Richtera a predsedu 
vlády Petra Pellegriniho prevzala významné ocenenie za Sociálny 
čin roka 2018. Viac nám Janka prezradila v rozhovore... 

„Nedávno ma zaujal sociálny projekt Janky Danišovej - 
profesionálnej vnučky, ktorá sa už rok venuje osamelým 
seniorom, pre ktorých sú stretnutia s  ňou zdrojom 
radosti a  opory. Rozhodol som sa preto nominovať ju 
na Sociálny čin roka 2018 - toto ocenenie jej právom patrí. 
Som rád, že som ju na začiatku jej cesty mohol podporiť 
a priblížiť túto krásnu myšlienku k jej realizácii...“ týmito 
slovami píše na  svojom facebooku štátny tajomník 
ministerstva Ivan Švejna (na foto) o Bánovčanke Janke... 
Viac o projekte nájdete na www.vnucka.sk. 
 Spoločná foto je z archívu Janky Danišovej.
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„Na  známosť sa všetkým dáva, 
mimoriadna táto správa: desiaty krát 
u nás v škôlke, poriada sa Šarkaniáda,“ 
týmito slovami sa prihovárala pani 
Jeseň na desiatom ročníku Šarkaniády 
na školskom dvore MŠ Severka za prí-
tomnosti všetkých detí a  ich rodičov. 
Areál zdobili tie najkreatívnejšie šar-
kany, tekvičky a výrobky z prírodnín, 
z ktorých si mnohé zhotovili deti spolu 
s  rodičmi, ale najmä nový drevený 
altánok a  vláčik. Prekvapením boli 
tiež rozprávkové postavy, ktoré sa 
prišli rozlúčiť s letom. V tomto duchu 
sa niesol aj spev a  tanec detí. Dobrá 
nálada a  pohoda medzi malými aj 
veľkými pokračovala pri spoločnej 
opekačke až do  večerných hodín. 
Veselé šantenie detí bolo odmenou tak 
pre kolektív materskej školy, ako aj pre 

rodičov, ktorí prijali pozvanie mater-
skej školy zúčastniť sa tohtoročnej 
Šarkaniády...  (mš)

Školský dvor Materskej školy 
Primulka na  Hollého ulici ožil far-
bami jesene, aktuálnymi piesňami, 
básničkami a  tancami osemnásteho 
októbra. Na  veselej Šarkaniáde deti 
dokazovali svoju praktickú tvorivosť 
pri vyrábaní šarkanov spolu s  pani 
učiteľkami. Všetkých šarkanov deti 
predstavili (na  foto dole) ostatným 
za sprievodu veselej hudby a k tomu 
pridali pieseň alebo báseň. Šarkany 
boli krásne, nápadité a všetky sa pýšili 
dlhými chvostami. Jeden z nich však 
z chvosta stratil všetky ozdoby. Smut-
ného šarkana deti rozveselili tým, 
že mu pomohli nájsť pestrofarebné 
mašličky po  celom školskom dvore. 
Pri hľadaní objavili aj obrázky, ktoré 
boli odpoveďou na jesenné hádanky. 
Spokojný šarkan potom deťom 
za pomoc dal sladkú odmenu. Začalo 
sa šantenie a  lietanie s  usmiatymi 
šarkanmi a dvorom sa ozývala skvelá 
hudba a dobrá nálada...  (mš)

V  rámci Mesiaca úcty 
k  starším Základná orga-
nizácia SZZP č. 4 zorgani-
zovala jednodňový zájazd 
do Čičmian, Rajeckej Lesnej 
a  Budatína. Účastníci si 
prezreli maľované drevené 
domy, ktoré sú kultúrnymi 
pamiatkami, a  potom 

pokračovali do  Rajeckej 
Lesnej, kde si prehliadli 
S l ove n s k ý  B e t l e h é m 
majstra Jozefa Pekara. 
Sprievodca podal výklad 
o  celom Slovensku a  zvy-
koch jednotlivých regiónov, 
aj o jednotlivých pohybujú-
cich sa � gúrkach. Bánovskí 

seniori ďalej navštívili 
Baziliku Narodenia Panny 
Márie, kaplnku zanik-
nutého kostola Panny 
Márie – Kráľovnej anjelov 
so zachovanými maľbami 
a  Frivaldskú kalváriu. 
Po  krátkom občerstvení 
účastníci zájazdu pokra-

čovali na Budatínsky hrad 
s  historickým parkom, 
k t or ý  s a  n a c h á d z a 
na  sútoku riek Váhu 
a Kysuce. Budova hradu je 
využívaná ako múzeum, 
kde si pozreli drotársku 
expozíciu a  hradné expo-
zície.  (Výbor SZZP č. 4)

spoločnosť, školstvo 5

 Spoločenská kronika

 Jozef Čukan *1943

Opustili nás

Jakub Senčík – Denisa Koláriková
Martin Šaál – Mgr.art. Michaela Feketová
Alexander Vanek – Katarína Puchorová

Uzavreli manželstvo

Šarkaniády v našich materských školách

Mesiac úcty k starším oslávili výletom

Mašlejová, Diana - Stratený zajko 
v  Paríži: Život plyšového zajka 
nemusí byť ani zďaleka taký nudný, 
ako sa na  prvý pohľad môže zdať. 
Volám sa pán zajko a toto je môj sku-
točný príbeh. Keď vnímate svet očami 
malého plyšového zajka, všetko sa 
vám zdá byť veľké. Veľká je posteľ aj 
dvere, veľké sú ľudské uši i psie laby 
a okná sú priam obrovské...

Takáčová, Magdalena – 
Vlásky: Alica je na  prvý 
pohľad dievčatko ako každé 
iné. Býva v domčeku na kraji 
lesa, má mačičku, králičky, 
morčiatka a  kopu ďalších 
zvieratiek. Na  druhý pohľad 
je však výnimočná. Má totiž 

dlhé, skutočne veľmi dlhéééééé vlásky. Sú síce krásne, ale 
niekedy prinášajú namiesto radosti skôr trápenie. Tak si 
Alica jedného dňa povie: „A dosť!“ 

Goscinny, René - Asterix. 1. Asterix 
z  Galie: Rimania prídu na  to, 
že tajomná sila Galov sa ukrýva 
v kúzelnom nápoji, ktorý pripravuje 
druid Panoramix. Rozhodnú sa 
ho uniesť a  získať od  neho recept. 
Asterix sa vydá druida hľadať, 
pričom sám padne do zajatia. Spolu 
s Panoramixom vymyslia...

O  ďalších nových knihách pre deti v  budúcom vydaní 
Bánovských novín.  (r)

Nové knihy v knižnici

V októbri začala druhá 
etapa celoslovenského 
projektu Detský čin roka 
aj na  bánovských školách. 
Organizátori zaslali pedago-
gický materiál s vybranými 
skutkami do  2200 základ-
ných škôl. Učitelia s  deťmi 
čítajú príbehy na  hodi-
nách et ickej v ýchov y, 
s l o v e n s k é h o  j a z y k a , 
náboženskej výchovy či 
v školskom klube. Spoločne 

sa rozprávajú o  príbehoch 
a  hodnotách, ktoré tieto 
skutky prinášajú. Zároveň 
deti v  triedach hlasujú 
za príbehy, ktoré ich najviac 
oslovili... Medzi 35 vybra-
nými z celého Slovenska je 
aj dobrý skutok tretiačky 
Hanky Tuchyňovej zo ZŠ 
Partizánka Bánovce nad 
Bebravou, ktorý je nomino-
vaný na Cenu Sašky Fische-
rovej - Malý Veľký čin:

Detský čin roka 

Ako každé dieťa, aj ja 
rada trávim čas u  starých 
rodičov. Môj dedko je vážne 
chorý, nemôže chodiť, ťažko 
sa mu rozpráva. Viem, 
že nás má všetkých veľmi 
rád a  chcel by nám toho 
veľa povedať. Preto za ním 
často chodievam ja. Roz-
právam mu, čo som zažila 
v  škole, čo nového doma, 
aké huncútstva vyvádza 
náš pes Čaky. Dedka často 

rozosmejem, dokonca sa 
mu podarí povedať mi 
niečo pekné. Viem, že je 
šťastný, keď som s  ním. 
Aj mňa robí šťastnou, 
keď môžem potešiť jeho 
srdiečko a urobiť mu krajší 
deň. Myslím si, že to, čo 
robím pre svojho dedka, by 
malo byť samozrejmosťou. 
Veď naši starí rodičia si 
zaslúžia našu pozornosť 
a lásku.  (r)

Hanka s láskou chodieva 
za chorým starým dedkom Ľudová múdrosť hovorí: 

Každý deň jablko, od lekára 
ďaleko… Aj tento rok si deti 

z Materskej školy v Horných 
Ozorovciach pripomenuli 
Deň jablka známy tiež ako 

Deň pôvodných odrôd jabĺk. 
Od  rána bolo pripravené 
pre deti množstvo aktivít, 

prezentácií, degustovania, 
ktorých spoločným menova-
teľom bolo jabĺčko. Neskôr 
do  škôlky zavítali rodičia, 
babky a  dedkovia, ktorí sa 
spoločne s  deťmi plní sily 
pustili v  tvorivých dielňach 
do  zhotovovania nádher-
ných jesenných prác z  prí-
rodnín, ovocia a  zeleniny. 
Nechýbala ani ochutnávka 
voňavých jabĺčkových 
koláčikov a  ovocnej šťavy. 
Škôlkari sa na  spoločný 
program tešili už niekoľko 
dní vopred, ale zábavu plnú 
tvorivosti a dobrej nálady si 
užili aj dospelí. 

 Alena Kopecká, 
 riaditeľka MŠ

Deň jablka v MŠ Horné Ozorovce
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KST Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva 
v nedeľu 4. novembra na 23. 
ročník hviezdicového 
výstupu na  Suchý vrch 
(1028 m), kde bol v  tomto 

roku vybudovaný nový 
altánok. Trasa je ľubovoľná, 
najčastejšie používanou je 
z  obce Kšinná ponad lazy 
Stavanie. Viac na  www.
kstbanovce.sk.

Výstup na Suchý vrch

Spoločnosť Leadec s.r.o. so sídlom Partizánska 916,
Bánovce nad Bebravou, zaoberajúca sa lakovaním 

kovových komponentov pre automobilový priemysel 
hľadá ľudí na pozíciu:

s nástupom ihneď
OPERÁTOR

V prípade záujmu posielajte životopisy na e-mail:
anna.lassova@leadec-services.com

Tel. kontakt: 0911 909 478

Náplň práce:
 Navesovanie, zvesovanie a balenie kovových dielov
Platové podmienky:
 780 € základná mesačná mzda
 110 € výkonnostná mesačná odmena
 Polročné odmeny do výšky 50 % priemernej mesačnej mzdy
Požiadavky na zamestnanca:
 Práca na 3 zmeny
 Manuálna zručnosť – prax vo výrobnej spoločnosti výhodou
 Flexibilita, spoľahlivosť, tímová práca
Zamestnanecké výhody:
 Extra nadčasové príplatky nad rámec zákona za prácu 

nadčas v SO, NE a SV
 Stravné lístky
 Bonus za odporučenie nového zamestnanca
 Príspevky zo sociálneho fondu a iné príplatky

Ži:va je priestor činorodý... a  tak 
sa v  ňom často dejú veci nevídané. 
Postupne... pomaly, sa dostáva do pove-
domia občanov nášho mesta. Hrajú sa tu 
tatovia s deťmi... prezentovala sa Čína, 
tak, ako ju videla študentka sinológie, 
ktorá tam rok žila a študovala. Debatuje 
sa o knihách v Knižnom klube. Môžete 
sa prísť porozprávať v  cudzom jazyku 
– len tak, nezáväzne - po  anglicky, 
nemecky, aj rusky. Môžete zažiť večer 
spoločenských hier... nadšencov tra-
dícií a  ručnej práce „prichýli“ Ateliér 
tradičných umeleckých remesiel... a  to 
všetko v  nezafajčenom priestore a  bez 
tvrdého alkoholu. Všetko vhodné aj pre 
„násťročných“, ktorí sa nemusia len tak 
bezcieľne ponevierať po meste.

Dvanásteho októbra, keď námestie 
ešte aj večer žilo jarmočnou atmosférou 
a  kolotočovými hitmi, otvorila Ži:va 
svoje dvere thrash metalovej kapele 
Hrobár z Banskej Štiavnice. Nie, neprišli 
pochovať príjemnú atmosféru toho dňa... 
to si ich len Bánovčan Maroš Buchel 
pozval do jeho novej talkshow NaŽi:vo. 
Je to vlastne voľné pokračovanie relácie 
Hard and Heavy, ktorú fanúšikovia 
Maroša a tvrdej muziky mohli počúvať 

na  vlnách súkromného rádia. Kapelu 
tvoria kamaráti: Lukáš (bicie) a  Maťo 
(basa a spev).Pridal sa Mišo z Krupiny 
(gitara) a metalová „paľba“ mohla začať. 
Z rozhovoru sme sa dozvedeli, že Lukáš 
má suseda hrobára a  tak mu vlastne 
život sám priniesol nosnú myšlienku 
jeho textov. V  domácich podmienkach 
nahrali demo album a  ten sa zapáčil 
vydavateľstvu Koník a  jeho Support 
Underground. Tak uzrelo svetlo sveta 
prvé CD od  Hrobára s  názvom Rýchla 
smrť. Maroš sa pýtal... chalani odpove-
dali a hrali. My, počúvajúci, sme už len 
žasli nad tempom a živelnosťou thrashu, 
ktorý sa na  nás „valil“ z  pódia. Drzé, 
hrubé a jednoduché – v tom najlepšom 
zmysle slova. Lukášove bicie duneli, ako 
padajúca hlina a do toho texty s témou, 
ktorá zaručuje, že stále bude o čom.

Večer to bol zaujímavý a  hlučný... 
presne taký, aký si táto subkultúra 
a žáner vyžaduje. Marošovým plánom 
je pozývať do  Ži:vy hudobníkov 
a  „miešať“ ich žánrovo, aj názorovo. 
Máme sa určite načo tešiť. Všetko, čo sa 
dialo a hralo, si môžete pozrieť aj na FB, 
teraz už len v zázname živého streamu. 
Ale naživo je naživo.  Zuzana Bridová

Vy súť a ž i l  s i  i c h 
v  kategórii mužov od  50 
do 60 rokov v hmotnostnej 
kategórii 105 kg, kde bol 
s  telesnou váhou 99,15 kg 
druhým najľahším trojbo-
járom. Pre silový trojboj 
je veľmi dôležitý prvý 
pokus v  drepe. Je akýmsi 
odra zov ý m most í kom  
do súťaže. Lenže prvý pokus 
na  270 kg mal Imrich Švec 
neplatný. ,,Priznám sa, že 
to so mnou zamávalo. Mal 
som patálie s  podporným 
dresom. Použil som starý 
z čias, keď som vážil o sedem 
kíl viac. Je mi voľný preto 
nespevňuje telo tak, ako 
by mal. Po  prvom pokuse 
v  každej disciplíne som ho 
chcel meniť za  nový tes-
nejší,“ vysvetľoval 52-ročný 
trojbojár, ktorý následne 
zvládol opravný pokus 
a v tretej sérii drepol činku 
vážiacu 285 kg. A prvý titul 
majstra sveta bol na  svete! 
„Môj osobný rekord v drepe 
je 302,5 kilogramov a  pod 
túto váhu som nechcel ísť. 

Natrénované som mal 305 
až 310. Nechcel som však 
v  treťom pokuse riskovať, 
preto som sa uspokojil so 
zlatom v  drepe, ktoré mi 
zaručilo 285 kilogramov...“ 
Pr v ý pokus v  t la ku 
na lavičke mal hodnotu 210 
kilogramov, no dvaja z troch 
rozhodcov ho neuznali 
a  Imrichovi nevyšiel ani 
opravný pokus. „Nemohol 
som činku dotlačiť, zasekol 
som sa niekde v  dvoch 
tretinách predpísanej výšky. 
Maximálne ma to vytočilo 
a pred posledným pokusom 
som si prezliekol dres. Nový 
som nemal vôbec otestovaný, 
bol oveľa tesnejší ako starý, 
moji pomocníci ho ledva 
na mňa natiahli,“ prezradil 
Imrich Švec, ktorý si na tretí 
pokus nechal naložiť 220 kg. 
A uspel. „A to ma rozhodca 
v spodnej fáze nechal čakať 
šesť sekúnd, čo je v  tomto 
športe celá večnosť. Pri 
pokyne som s činkou doslova 
vyletel hore. Počas tretieho 
pokusu členovia môjho tímu 

Jano Múdry a Laco Porhajaš 
ani nedýchali. Tento úspech 
ma psychicky postavil 
na  nohy,“ opísal dojmy 
Imrich Švec, ktorý sa stal 
aj majstrom sveta v  tlaku 
na  lavičke. Pred poslednou 
disciplínou viedol Švec 
pred Opstadom o  12,5 kg 
a bol najväčším kandidátom 
na celkové zlato. „Cítil som 
sa fyzicky dobre, nepoci-
ťoval som žiadne bolesti 
chrbta, ktoré sa obvykle 
dostavia. V záverečnej tretej 
disciplíne, ktorou bol ťah, 
najskôr dosiahol výkon 
o hodnote 240 kg. V druhom 
pokuse 255 kg a  v  treťom 
267,5 kg, no na  prvenstvo 
to nestačilo. Nór Arne Odd 
Opstad v  treťom pokuse 
zariskoval, a keďže 282,5 kg 

v  mŕtvom ťahu zvládol, 
získal zlato. Na  strieborný 
stupienok vystúpil Imrich 
Švec. Na  druhej priečke 
skončil Bánovčan aj v  cel-
kovom poradí trojboja, 
keď striebornú medailu 
získal za  celkový výkon 
772,5 kg. „V  trojboji som 
chcel dosiahnuť minimálne 
osemsto kilogramov, čo by 
stačilo na  zlato. Som však 
spokojný, po zisku medaily 
som mnou lomcovali veľké 
emócie. Ďakujem všetkým, 
ktorí mi pomohli. Keď si 
predstavím, že som tu už 
nemusel byť ...“ vyznal sa 
Imrich Švec, ktorý pred 
štyrmi rokmi balansoval 
na  hranici života a  smrti, 
no v roku 2017 sa opäť vrátil 
k súťaženiu.  (mp)

Naživo je naživo, aj s Hrobárom

Trojbojár Imrich Švec na majstrovstvách 
sveta so štyrmi medailami!

Stretla som obchod-
ného zástupcu - dobrého. 
Jeho prednáška o produkte 
ma fakt zaujala... a tak som 
mu neustále kládla otázky. 
Občas aj záludné... možno 
až nepríjemné. Nedal sa 
zaskočiť - trpezlivo mi 
všetko vysvetľoval. „Viete, 
slečna, to je tak....“ začínal 

takmer každú vetu. „Ste 
milý, ale ja nie som slečna,“ 
poznamenala som len tak 
mimochodom. „Keby ste 
ma počúvali,  neskákali mi 
stále do reči a nemali stále 
nejaké pripomienky, tak 
aspoň nachvíľu ste mohli 
byť!“ Hmmm... tak mi 
treba.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka
Skúsený slovenský silový trojbojár 

Bánovčan Imrich Švec dosiahol vo 
svojom obľúbenom športe životný úspech, 
keď svoju medailovú zbierku z vrcholných 
podujatí rozšíril hneď o štyri cenné kovy. 
Z majstrovstiev sveta masters v silovom 
trojboji v mongolskom Ulambátare, kde bol 
jediným Slovákom v početnom štartovom poli, 
si priniesol dve zlaté a dve strieborné medaily. 

 22.10.-15.11. od 8.00 
do 15.30 h -  Výstava 225 
fotogra� í 15 fotoklubov 
Slovenska v MsKS
 23.10. o 18.00 h - Tančiareň 
pre seniorov v Ži:ve
 24.10. o 17.00 h - Hrám sa 
s tatom v Ži:ve
 26.10. o 16.30 h – čino-
herná rozprávka Divadla 
Clipperton o zbojníkovi 
Rumcajsovi v rámci cyklu 
Piatky pre deti v MsKS
 26.10. o 20.00 h – Filmový 
klub: Tiesňové volanie v Ži:ve
 27.10. o 19.00 h – Medzi-
generačný kvíz k 100. výročiu 
vzniku Československa v Ži:ve
 29.10. o 17.00 h – Zeleň 
v meste – beseda v Ži:ve
 3.11. o15.00 h – Celestial 
Help Fest v MsKS
 14.11. o 19.00 h – Divadlo 
Lord Norton a sluha James 
v MsKS

Kam za kultúrou?
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Bánovskí bežci pomáhajú Alžbetke

Charitatívna nedeľa 
pre všetkých! 

Srdečne Vás pozývame 
medzi nás, Bánovských behúňov 
a bežcov Bánovskej bežeckej ligy, 
odbehnúť alebo odkráčať pár 
symbolických metrov s  cieľom 
pomôcť Alžbetke, ktorá môže 
mať i vďaka Vám kvalitnejší život. 
Už v  roku 2017 sme pomáhali 
a prispeli malej bojovníčke na špe-
ciálne pomôcky, jazdenie na koni, 
cvičenia či masáže, ktoré jej 
viditeľne pomáhajú. Tento rok  sa stretneme opäť. Pre deti sú 
pripravené krátke behy a detská zóna a pre dospelých okrem 
krátkeho pobehnutia tiež výborná kapustnica za symbolické 
euro a chutné koláče. Výťažok z predaja kapustnice bude tak-
tiež venovaný Alžbetke. Akcia sa koná v nedeľu 28. októbra 
od 13.00 h pred MsKS na Ulici J. Matušku (sídlisko Sever). 
Jednotlivé behy štartujú o 14.00 h. Na účel pomoci Alžbetke 
vznikla nezisková organizácia PAREZKA N.O., Družstevná 
220/6, 044  15   Nižná Myšľa. IBAN: SK338330000000 
2101506245. Tešíme sa na Vás!  (bb)


